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Önéletrajz: 

Személyes adatok: 

Név: Vida József András 
Születési hely, idő: Miskolc, 2002. 03. 10 
Telefon: 06204438836 
Email: vidajozsefandras@gmail.com 
Lakcím: 3900, Szerencs-Ond, Fő út 20 
Neptun-Kód: HW2CL4 
Tankör: BT-1T 

Tanulmányaim: 

2008-2016: Bolyai János Katolikus Általános iskola 

2016-2020: SZSZC Tokaji Ferenc Gimnázium és Szakgimnáziuma (pedagógia szak) 

2020-2021: SZSZC Tokaji Ferenc Gimnázium és Szakgimnáziuma – Szakma megszerzése: 
Pedagógiai asszisztens és családsegítői munkatárs 

2021- Miskolci Egyetem BTK – Történelem (BA) 

Képességek, készségek: 

Jó kommunikációs képesség, közvetlenség. 
Alapszíntű angol nyelvtudás. 
Kitartóság, folyamatos lelkesedés, kreativitás. 

Közösségi tevékenységem: 

2021 – ME-BTK Hallgatói Önkormányzat: Kollégiumi Bizottsági Tag 

2022 – Bölcsész bALEK7: Szervező és Junior (Pöppecz-Ego Koalíció) 

 Történész Koalíció: Kvíz és Karaoke est (főszervező) 

Kolimpia Főszervező  

Miskolci Egyetem Napok: BTK csapattag 

ME-BTK Hallgatói Önkormányzat: Gyűjtés egy hallgatótárs részére 

2023 – ME-BTK Hallgatói Önkormányzat: Nemzetközisesítési Referens  

 Kolimpia: UNI-Hotel Csapatkapitány 

Hagyományőrző tevékenységem, szakestélyeken betöltött valamennyi tisztségem: 

Praeses: 2023 – XXVI. Bölcsész Firma-bALEK Szakestély 



 2023 – Bölcsész Felező Szakestély 

Fuchsmajor: 2022 – Bölcsész Firmaköszöntő Szakestély 

  2022 – MFFA XVIII. Születésnapos Szakestély 

  2022 – XVII. Bölcsész Szalagtűző Szakestély 

  2023 – XXX. Évi Bölcsész Jubileumi Szakestély  

  2023 – IV. Pöppecz-Ego Koalíció Családi Szakestély 

  2023 – Történész Szakestély 

  2023 – V. Pedagógus Szakestély 

  2023 – MFFA Selmecbányai Szakestély 

  2023 – Tóbiás-Szerelemgyerek Koalíció Családi Szakestély  

Contrapunkt: 2023 - EKS BT Borkergető Nedvesest 

Fuhrwerk:  

2021 – MFFA XVII. Születésnapos Szakestély 

2022 – XXV. Bölcsész Firma-bALEK Szakestély 

2022 – Bölcsész Felező Szakestély 

2022 – MFFA III. Piroska Zabáló Szakestély 

2022 – III. Pöppecz-Ego Koalíció Családi Szakestély 

2022 – Tóbiás-Szerelemgyerek Koalíció Családi Szakestély 

2022 – Egészségtudományi Kar: Gyűrű-és Kupaavató Szakestély 

2022 – XXVI. Bölcsész Gyűrű-és Kupaavató Szakestély 

2022 – XXIV. Bölcsész bALEKkeresztelő Szakestély 

A 2021/22-es tanév során szerveztem egy nedvesestet, amely az I. Összeesküvés-Elmélet 
Gyártó Nedvest nevet kapta, ott töltöttem be a Praeses-féleség és Fuchsmajor-féleség 
tisztséget. 

Ugyanebben a tanévben részt vettem az Egyesült Kilences Szoba Asztaltársaság 
megalapításában – valamint a 2022/23-as tanévben átvettem a társasági elnöki pozíciót.  

A 2022/23-as tanévben „Betanulós” státuszba kerültem a Miskolci Fekete Farkasok 
Asztaltársaságba, később bekerültem, az Aktív Tagok között vagyok megtalálható.  

  



Motivációs levél 

Jó Szerencsét! Nevem Vida József András vulgo Szószátyár SzeszSensei. A 2021/22-

es tanévben keresztelkedtem meg, most következik számomra a harmadik tanév a Történelem 

(BA) szakon. 

A Valéta Elnöki pozíció amiatt fontos számomra, mert aktívan részt veszek a 

hagyományőrzésben, ezáltal nagyon sok rálátásom van az egész rendszerre. Úgy érzem 

megvannak a megfelelő kvalitásim, amelyek közé tartozik a vezetői képességek, 

karizmatikusság és erőteljes munkaszellem.  

A vezetői képességet azért emeltem ki, hiszen ha zűrzavar tör ki, képes vagyok átlátni 

a helyzetet és kezembe venni az irányítást ha a helyzet úgy határozza meg. Természetesen az 

irányítást a józan és teljes mértékig korrekt felhasználásában illik értelmezni, hiszen muszáj 

embernek megmaradni és nem szabad hatalmaskodásba átmenni, amely bontja a közösséget 

és az ember tekintélyét. Ilyen esetre volt már példa idén, mikor a Tisztséggyakorló 

nedvesesestet szerveztük amelyben a hellyel, dátummal – bevásárlással és egyéb feladatokkal 

probléma akadt, amelyekbe döntéseket kellett meghozni. Mivel kezembe kellett vennem az 

irányítást, gyorsan elvégeztem a rám hárult feladatokat, majd egységesen kiosztottam a 

többiek számára a dolgokat, ezzel egy egészen sikeres eseményt sikerült össze hoznunk, 

amely mai napig egy kedves emlék. Emellé talán a legnagyobb kiteljesülést az idei Kolimpia 

Csapatkapitányi szerepköre hozta, ahol egy egész napon keresztül 30 embert kellett 

folyamatosan koordinálnom, amely eleinte tény, hogy megterhelő volt, mégsem estem ki a 

szerepből és meglátásom szerint egy egész sikeres napként zárhattuk az eseményt a kar 

életében.  

A munkaszellemem szerintem magáért beszél, hiszen a legtöbb eseményen részt 

veszek, ezáltal a legjobb tudásom szerint megpróbálok segíteni az adott rendezvényben és 

annak lebonyolításában. Sosem voltam az, aki vissza utasította a munkát, inkább kerestem a 

feladatokat és a kihívásokat személyiségemből adódóan. A lustaság messziről elkerül, hiszen 

elsőévesként is eljártam pakolni olyan szakestélyekre, amelyeken a társaim Fuhrwerk 

tisztséget töltöttek be, de sajnálatos módon nem tudtam azon részt venni, ezzel segítve a 

munkájukat. Idén is ha vendégként megfordultam szakestélyen, vagy éppen etalonrészeg 

árnyékaként ugrottam segíteni a Fuhrwerkek számára, hogy időben be tudják keverni a bort – 

vagy éppen az adott feladatot el tudják látni. 



Több szakestély megszervezésében is részt vettem, sikeresen együtt tudtam működni a 

szakestélyen résztvevőkkel – akár szalagos vagy éppen szalagnélküli tisztséget betöltő 

Firmákkal és bALEKokkal. Amiatt tartom ezt fontosnak megemlíteni, hiszen együttműködő 

vagyok és csapatjátékos.  Amiatt tartom sikeresnek és egyben minőséginek az általam 

megszervezett eseményeket, hiszen nem két személy csinálta a feladatokat, egymás között 

megosztottuk, ezáltal gördülékenyen előre tudtunk haladni, amely a jövő év szempontjából 

egy kifejezetten fontos szegmense a történetnek. Egy jó hangulatú, lelkes és dolgos Valéta 

Bizottság reményeiben bízok, akikkel karöltve EGYÜTT elő tudnánk segíteni a szeretett 

karunkon a hagyományőrzés fejlődését, más karokkal való közös kooperációt.  

Az eddigiekben részleteztem, hogy miért is lennék alkalmas a tisztség betöltésére – 

azonban azt, hogy miért szeretnék ebbe a magasztos pozícióba kerülni, azt nem fejtettem ki 

bővebben. Ami azt illeti a képességeim megvannak hozzá, ámbár ez nem egy teljes értékű érv 

ami azt illeti.  

Kezdeném azzal, hogy már a tavalyi év kezdetén, már a bALEK7-en láttam, hogy 

milyen egy Valéta Elnök, ami számomra egy hatalmas lökést adott, hogy ezzé szeretnék válni. 

Emiatt is szerveztem szakestélyeket, nedvesesteket és vettem részt aktívan a 

hagyományőrzésben. Hatalmas megtiszteltetés lenne számomra, hiszen reprezentálhatnám a 

kart és minden tudásom és energiám abba fektetném, hogy a Bölcsészet- és 

Társadalomtudományi Kar megbecsülését javítanám az egyetemünk területén.  

  



Programterv: 

Oktató Firmákat illető gondolataim: 

Hagyományőrző karrierem során több esetben tapasztaltam azt, hogy a 

bALEKokítások során több olyan személy vált oktató Firmává, akik alig vettek részt 

szakestélyeken, alig tapasztaltak a valódi Selmeczi Diákhagyományokból, ezáltal nem érzem 

hitelesnek az ő előadásaikat és leadott anyagjukat. Ebből kifolyólag szeretném az elnökségem 

alatt bevezetni azt, hogy aki oktató Firmává szeretne válni, valamilyen módon igazolja, hogy 

a keresztelkedés óta MINIMUM 5 szakestélyen részt vett – természetesen emellé párosulna a 

Firmateszt, amely az alapvető Firmához méltó tudást igazolja. 

A bALEKoktatások alatti magatartás: 

Talán az egyik legfontosabb programja a pályázatomnak, hiszen sajnálatos módon már 

több esetben találkoztam azzal, hogy sem a Firmák – sem a másodéves bALEKság nem járt el 

rendeltetés szerűen az oktatások során amely számomra egy méretes szálkát hagyott a 

talpamban.  

Elsősorban szeretném kezdeni a Firmákkal. Mint tudjuk jól, hogy nem ők keresik a 

pogányságot, nem ők etetik, itatják és foglalkoznak velük, amelyek véleményem szerint 

nincsenek jó hatással a hagyományőrzésre, hiszen akárhogy megkeresztelkedik nagyjából 30 

személy évente, ettől függetlenül sajnos magunkon is tapasztalom, hogy egyre jobban 

gyengülő tendenciába kezdünk átcsapni. Ebben a pontban azt is részletezni kívánom, hogy a 

kiadott feladatok legyenek egyenértékűek a kiadott személyek képességeivel – ezalatt értem 

azt, hogy van olyan feladat, amely nem kifejezetten a női nem feladata (pl.: Karok szexuális 

életét bemutató feladat) hiszen kifejezetten megalázó 60+ ember előtt ezeket megcsinálni. 

Ezért ha már vannak olyan „viccesebb” feladatok, akkor az adott feladatot kiadó Firma 

kérdezzen rá a pogányra, hogy vállalja ezt a feladatot. Fontosnak tartom megjegyezni, hogy 

szükség van az ilyen feladatokra, hiszen része a hagyományainknak, nem kell elpuhulni, DE: 

a pogányok beleegyezését meg kell kapni, hogy ne megalázva érezzék magukat. Lényegében 

a Firmai túlkapásokat szeretném ezzel megállítani és azt követően szankcionálni. 

Szankcionálás részét képezné szélsőséges esetben az adott tanszéken való oktatás megtiltása 

vagy kisebb esetben nem adhat ki feladatot.  

A jelenlegi éven is azt éreztem, hogy sokkal gyengébb a szigor, kevésbé érdekeltek 

benne a Firmák, ezért el szeretném várni tőlük, hogy ugyanazt a szigort és fegyelmet 



követeljék meg, amit régebben is tapasztaltak már az idősebb Firmáink. Ezek mellé fontos 

még azt is kiemelnem, hogy illene elérni azt, hogy a pogányok keressék az oktató Firmákat a 

tananyagért – ezzel nem arra buzdítva őket, hogy hiányosan, vagy rosszul adják le a 

tananyagot, de kellő képpen megnehezíteni számukra az oktatást, hiszen ha küzdenek akkor 

küzdjenek rendesen. 

A másodéves bALEKság szempontjából sokkal nehezebb feladatként tekintek, hiszen 

idén is volt példa idő előtti tananyag küldésre, amely számomra tarthatatlan, ezt a 

lehetőségekhez mérten „szigorúan” szankcionálnám. Elsősorban a tanszékektől való eltiltásra 

gondoltam.  

Másodéves bALEKságot éríntő ügyek, feladatok: 

 Szeretném tovább folytatni az Első – Másodéves Összerázó Nedvesesteket, 

Tisztséggyakorló Nedvesesteket és végül de nem utolsó sorban szeretném tovább vinni a 

Firma-bALEk Szakestélyt is. Ezekre azért van szükség, hogy a két évfolyamot jobban 

összekovácsolja és felkészüljenek arra (ez már leginkább a másodév számára sürgető), hogy 

Firmává váljanak.  

Több lehetőséget szeretnék adni az elsőévesek számára: 

Ami azt illeti, szeretnék egy kicsit több gyakorlást biztosítani az elsőéves bALEKság 

számára, hiszen más karokon is rendeznek bALEKszámláló szakestélyeket, amelyeket az 

elsőévesek szerveznek meg, azzal a céllal, hogy a jövőben a hagyományőrző karrierjük során 

a megszerzett tudást hasznosíthassák – ezáltal felkészítve őket a jövőben rájuk váró 

feladatokra. Azt ki szeretném emelni, hogy a szalagos tisztségeket ezen a szakestélyen – és 

egyéb szakestélyeken: tehát a Firma-bALEK szakestélyig nem tölthetnek be. Azonban ezen a 

szakestélyen a tisztségek beosztása, terem kikérése, invitatio számítás az ő feladatuk lenne, 

amelyet természetesen a jövőbeni Valéta Bizottság felügyelne.  

Karunk hírnevének megszilárdítása: 

 Az utóbbi években elindult egy olyan folyamat, amelyet viszont folytatni szeretnék az 

előző Valéta Bizottságokhoz hasonlóan. A folyamat alatt azt értem, hogy elkezdődött egy 

olyan tendencia, hogy nagyon sok hagyományőrző különböző karokról érkezik, látogatják az 

eseményeinket, emellett nagyon pozitív értékeléssel állnak a karunk, rendezvényeink és 

szakestélyeink felé.  



 Hogy ezt a jövőben én is sikeresen tovább tudjam vinni, úgy gondolom, hogy 

szorosabb kapcsolatot szeretnék ápolni az Anyag- és Vegyészmérnöki Karral és a 

Gépészmérnöki és Informatikai Karral.  

Szakestély tisztségeivel kapcsolatos meglátásaim: 

 Elsősorban fontosnak tartom, hogy hagyományainkhoz híven tovább vigyük azon 

rendelkezéseket, amelyeket évek óta be is tartunk a karon. Viszont, szorgalmaznám, hogy a 

Valéta Bizottság engedélye nélkül is lehessen női elnök a Liget Szépe Társaság és az egyéb 

Családi Szakestélyeken is.  

 Azonban szükségesnek tartom azt megemlíteni, hogy a Fuchsmajori tisztséget ellátó 

személy – nedvesest kivételével – csakis férfi lehet. Amiatt tartom ezt fontosnak, hiszen 

vannak olyan tisztségek a szakestélyeken, amelyeket csak és kizárólag férfi tölthet be. A 

legfontosabb meglátásom szerint a Fuchsmajor. 

Ezesetben, a félreérthetőség miatt szeretnék egy sarkalatos, ámbár igaz példával élni: 

Egy alig 100-110 fős szakestélyen – de nem is kötelező ennyire sok személynek részt 

vennie, a példához elegendő akár egy nagyon durván kocsmává váló szakestély vidám része. 

Egy törékenyebb, 40-50 kilós leányzó, még egy mellette lévő férfi Fuchsmajorral szinte 

képtelen kivinnie, egy megtermett 100+ kilogrammot nyomó részeg Firmát. Abban az 

esetben, ha két férfi Fuchsmajor van, sokkal könnyebben képesek arra, hogy akár: kivezessék 

a szakestélyről, vagy éppen csak egy egészségügyi sétára kiterelni az illetőt.  

 Szakestély alatti viselkedések szabályozása: 

 Napjainkban a szakestélyeken lecsökkent az olyan személyek száma, akiket ki kell 

kísérni levegőzni, rosszabb esetben kivezetni a szakestélyekről. Lassan egy éve a legtöbb 

szakestélyen, ahol részt vehettem Fuchsmajor voltam, sok mindent tapasztaltam, azonban 

egyetlen egy dolog volt ami minden egyes alkalommal nagyon felidegesített. Az nem más, 

mint a szakestély ideje alatt lévő dohányzás. Folyamatosan tapasztalom, hogy az első – sajnos 

az én évfolyamomat is érintő problémaként merül fel, hogy kint dohányoznak a szakestély 

ideje alatt. Ez több okból is problémát jelent számomra, hiszen az első és másodév számára a 

legfontosabb dolog, amit egy szakestélyen tehet – az elvégzendő feladatok és tisztségek 

betöltése mellet – hogy odafigyel a szakestély menetére, a felszólalásokra. A szakestélyen 

helyet foglaló Firmák, ahelyett, hogy elleneznék a dolgot, sok esetben támogatják is, amely 



számomra felháborító. A Firmák kimenetele a dohányzás iránti vágyból is dühítő számomra, 

hiszen nem ezzel mutatunk példát a fiatal generációk számára.  

 Amellett, hogy a dohányzás, mint egyre jobban felmerülő probléma, a telefonok, 

okosórák és egyéb számítástechnikai eszközök használata is elszaporodott az utóbbi időbe. 

Ezt szigorúan kivezetéssel „jutalmaznám”, hiszen tarthatatlan, hogy a házirendbe 

elhangzottak ellenére ugyanúgy valaki a szakestélyeken belül rendeli meg az aznapi vacsorát, 

emailezik egy adott személlyel, bármit is csinál.  

Úgy gondolom, ha sürgős eset van, hozzá kell nyúlnia a mobiljához valakinek, fáradjon ki, 

majd intézze el kint a problémáit, ne bent nyomkodja a telefonokat.  

 A daltanokkal kapcsolatos probléma, Cantus Praeses utánpótlás megoldása: 

 Idén is hatalmas problémát ölelt fel, hogy az elsőév vagy nagyon minimális – rosszabb 

esetben semmilyen érdeklődést nem mutatott a Kari Daltanításokra, ezért ezt orvosolandónak 

tartom. Miért is számít hatalmas problémának? Elsősorban azért, mert ha az idősebb Cantus-

generáció befejezi tanulmányait, azt követően szükséges lesz elsősorban kari – és 

szakestélyeken megjelenő Cantusokra. A Selmeci Nótakincs fontos, azonban szükséges az, 

hogy egy hagyományőrző – ha nem a Cantusok Köre Baráti Társaság szintjén ismerje, de az 

elvárható kötelező minimumot tudja.  

 Hogy hogyan is próbálnám megoldani? Havonta minimum egyszeri kötelező részvétel 

a Kari Daltanításokon, Cantus Verseny, ahol a résztvevő Firmák – és természetesen 

bALEKok felmérjék tudásukat.  

 Testvérvárosokkal való kapcsolat: 

 Fontosnak tartom azt is, hogy karunk szoros kapcsolatot ápoljon különböző 

testvérvárosok hagyományőrzőivel, ezáltal szeretnék az tavaszi szemeszter elejére (leginkább 

a regisztrációs hétre) egy kari soproni kirándulást megvalósítani.  

 Társaságok: 

 Elsősorban úgy gondolom, hogy a hagyományőrzésben az egyik legfontosabb részét 

képezik a társaságok. Megszínesítik a különböző programjaikkal és rendezvényeikkel a 

hagyományőrzői életet, ezért kiemelt szerepet töltenek számomra. Emiatt szeretnék a Valéta 

Elnökségem alatt egy Társaságokat Összerázó Szakestélyt rendezni.  



 Valéta Bizottság által szervezett programok: 

 Mivel lassan minden szegmensét érintettem a hagyományőrző körökben, azonban a 

végére hagytam a legfontosabb elemét. Ahhoz, hogy összefogjon a kar, kialakuljon egy aktív 

réteg, leegyszerűsítve: szükség van olyan programokra, ahol a karunk (és ahhoz közeli 

személyek) összerázódhat, szórakozhat. Emiatt szeretnék az év folyamán több Zenés Táncos 

Mulatságot, Főzéseket, Cantus versenyt – és egyéb olyan programokat szervezni, amelyek 

által a szakestélyeken kívüli világ is fellendül.  

 

Ezen feladatok és ötletek megvalósítására – lényegében a Valétapénztárosi pozícióra a 

legalkalmasabbnak tartom: Nagy Ákos v. Mesterlövész Hooligan, avagy HÁROM a 

magyar igazság-ot. 

Vivat Bölcsész! 

 

 

 

 

 

 

 


